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Classification: JHAH: Public 

 ما هي بعض الأشياء التي يلزمني معرفتها أو فعلها أثناء تناولي لهذا العقار؟

  ا لل اية تجاش ال اامسز اد تلمام المخاطر ت ا كنو تتناوي عقااير أعرى تجعل جلدك ا لل اامسز واد تتعرض لطف  يمكن لهذا العقار أن يجعل جلدك حساااااال حساااااال

از لذا ينب ي تجنب التعرض لأشعة ال مس والمصابي  ال مسية وحمام ات ال مسز جلدي أو حروق شمسية بسهولةز اد يلمام عطر الإصابة بسرطان الجلد أيضل

 مسية تقي من ال مسزويجب ااتخدام كريم واقٍ من أشعة ال مس بعامل حماية عايٍ من ال مسز وينب ي ارتداء ملابس ونظارة ش

 تجنب القيامة ليلالز.تجنب ايامة السيارة أو القيام بمهام أو أن طة أعرى تتطلب منك اليقظة أو وضوح الإبصار حتى ترى تأثير هذا العقار عليك 

 اد تلعجك الأضواء الساطعةز ينب ي ارتداء نظارة شمسيةز 

 ا ت ا حدث ت ير في لون الجلد أو في حجم ال امات أو أي ت ير الأشخاص الذين تناولوا هذا العقار لفترة ط احتماي اصابة ويلة بسرطان الجلدز اتصل بالطبيب فورل

 أو نمو جلدي آعرز

 :عالية الخطورة انبيةاعبر طبيبك أو احصل على المساعدة الطبية على الفور ت ا ظهرت لديك أي من العلامات أو الأعراض التالية والتي اد تكون مرتبطة بآثار ج

 أو البراز فات  اللون، أو القيء، أو اصفرار عراض ت ير تلى وجوم م كلات في الكبد، مثل البوي ماكن اللون، أو ال عور بالإرهاق، أو فقدان ال هية، أو اضطراب المعدة أو ألم المعدةأ ،

 الجلد أو العينينز

 زعراض اعتلاي ضربات القلبأ 

  ال رى، أو الحكة، أو احمرار الب رة أو تورمها أو انت ار البثور عليها أو تق رها، ويصاحب  لك حمّى أو بدون حمّى، أو صفير عند أعراض لرم فعل تحسسي، مثل الطف  الجلدي، أو

 .اللسان أو الحلق ال فتين أو التنفس، أو ضيق في الصدر أو الحلق، أو صعوبة في التنفس أو البلع أو الكلام، أو حدوث بحّة غير عامية، أو توّرم في الفم أو الوجه أو

 ي المعدة أو ايءعلامات وجوم م كلة في البنكرياس )التهاب البنكرياس( مثل ألم شديد جدلا في المعدة أو ألم شديد جدلا في الظهر أو اضطراب شديد جدلا ف. 

 بيرة في الوزنأعراض م اكل الكلى مثل عدم القدرة على التبوي أو ت ير في كمية البوي أو وجوم مم في البوي أو زيامة ك. 

 م بالصاادر أو ضاايق النفس، أو تورم في أعراض الذئبة مثل الطف  على الخدين أو أجلاء أعرى من الجساام، أو اااهولة التعرض للحروق ال اامسااية، أو آلام بالعضاالات أو المفاصاال، أو آلا

 .الذراعين أو السااين

 عضالات أو الت انجات أو التقلصاات؛ أو الضاعو؛ أو الاهتلاز؛ أو الت يير في التوازن؛ أو اعتلاي ضاربات القلب؛ أو مثل ت يرات الملاج؛ أو الت او؛؛ أو ألم ال ملاحعلامات م اكلات الإ

 نوبات الصرع؛ أو فقدان ال هية؛ أو اضطراب شديد في المعدة أو القيءز
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What are some things I need to know or do while I take this medication? 

 This drug can make your skin and eyes very sensitive to the sun. The risk may be raised if you also take other drugs that make 
your skin sensitive to the sun. You may get a rash or sunburn more easily. The risk of skin cancer may also be raised. Avoid sun, 
sunlamps, and tanning beds. Use sunscreen with high SPF. Wear clothing and eyewear that protects you from the sun. 

 Avoid driving and doing other tasks or actions that call for you to be alert or have clear eyesight until you see how this drug 
affects you. Avoid driving at night. 

 Bright lights may bother you. Wear sunglasses. 

 Skin cancer may occur in people who take this drug for a long time. Call your doctor right away if you have a change in color or 
size of a mole or any other skin change or growth. 

 

Tell your doctor or get medical help right away if you have any of the following signs or symptoms that may be related 
very serious effects: 

 Signs of liver problems like dark urine, tiredness, decreased appetite, upset stomach or stomach pain, light-colored stools, throwing up, or 
yellow skin or eyes. 

 Signs of abnormal heartbeat 

 Signs of an allergic reaction, like rash; hives; itching; red, swollen, blistered, or peeling skin with or without fever; wheezing; tightness in the 
chest or throat; trouble breathing, swallowing, or talking; unusual hoarseness; or swelling of the mouth, face, lips, tongue, or throat. 

 Signs of a pancreas problem like very bad stomach pain, very bad back pain, or very bad upset stomach or throwing up. 

 Signs of kidney problems like unable to pass urine, change in how much urine is passed, blood in the urine, or a big weight gain. 

 Signs of lupus like a rash on the cheeks or other body parts, sunburn easy, muscle or joint pain, chest pain or shortness of breath, or swelling 
in the arms or legs. 

 Signs of electrolyte problems like mood changes; confusion; muscle pain, cramps, or spasms; weakness; shakiness; change in balance; an 
abnormal heartbeat; seizures; loss of appetite; or severe upset stomach or throwing up. 


